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Nyheter torsdag

Vad som gör en region att
raktiv beror bland annat 
på karriärmöjligheter 
och sociala band, enligt 
Handels kammaren som 
ligger bakom rapporten. 
På bostadsorten är det 
viktigt  med god infrastruk
tur och tillgänglighet, bra 
skolor och att ens värde
ringar delas av andra.

390 sydsvenska studenter 
svarade på hur de såg på 
att bo och jobba i Sydsveri
ges sex största städer samt 
Stockholm, Göteborg och 
Köpenhamn. Malmö är 
populärast, därefter kom
mer Göteborg, Stockholm 
och Köpenhamn. I botten 
hamnar Kalmar, Halm
stad och Växjö på jumbo
plats.

71 procent av de till
frågade  studenterna kan  
inte tänka sig att bo  
i Växjö om fem år. Bara 
en av tjugo uppger att de 
gärna  vill bo här.

– Man gör en bedöm
ning att staden inte är en 
plats där man vill göra 
karriär och bilda familj. 
Det är lite tråkigt efter
som det på många sätt 
går bra för Växjö. Linné
universitetets samarbete 
mellan Växjö och Kalmar 
har fungerat bra och det 
är ett bra företagsklimat  
i staden. Växjö är också  
en residensstad och 
den växer , säger Gustaf 
Lorentz, analyschef på 
Handelskammaren.

Enligt honom är till
gänglighet och rörlighet 
är en avgörande faktor.

– Det låter kanske inte 
särskilt sexigt, men det 
spelar roll. Växjö ligger 
inte längs Södra stam
banan, och staden saknar 
tillgång till internatio
nella flyglinjer. Man kän
ner att Växjö är ”av banan” 
geografiskt.

Växjö är inte minst 
tillgänglig i regionen, 

på pekar Gustaf Lorentz. 
Till exempel har Kalmar 
sämre läge, men de har å 
andra sidan havet, menar 
han.

För att komma till rätta  
med problemet måste 
man ta ett samlat grepp 
i regionen, menar Gustaf  
Lorentz. Han tror på mer 
regional styrning och 
pekar bland annat på 
regio nens ansvar.

– Om det till exempel 
ska dras en höghastig
hetsbana från Skåne till 
Stockholm borde man 
arbeta för att den ska dras 
genom eller nära Växjö.

Linnéuniversitetet har 
också ett stort ansvar, 
menar Gustaf Lorentz.

– Många går nog ut 
från universitetet utan 
att känna någon förank
ring till arbetsmarknaden  
i Växjö. Universitetet 
kanske  arbetar med de här 
frågorna, men det är ett 
problem om studenterna 
inte upplever att de har 
kontakt med arbetsgivare 
på orten.

Bo Frank (M), kommun
styrelsens ordförande  
i Växjö, tar dock undersök
ningens resultat med ro.

– Det är väl rätt självklart 
att vi inte kan konkurrera  
med de större städerna. Det 
är bara att acceptera  att 
storstäderna lockar  mer. 
Vore jag ung i dag skulle 
jag också flytta till en större 
stad och kans ke   återvända 
senare  för att bilda familj. 
Jag tillhör inte de politi
kerna som vill låsa fast 
ungdomar i en stad, utan 
jag tycker att det är nyt
tigt att vara ute i världen 
och röra på sig och sedan 
komma  tillbaka med nya 
erfarenheter.
 ChrisToffEr NilssoN

christoffer.nilsson@smp.se 

Studenter ratar Växjö 
– föredrar storstäder
Isolerad ö. Endast en av tjugo  
 studenter vill bo kvar i Växjö efter 
examen. Studenterna upplever 
 staden som en isolerad ö och söker 
sig hellre till storstäderna.

Studenter efter examen

Efter examen vill inte 
studenter bo kvar 

 i Växjö, enligt en 
ny undersökning.
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de båda skolförvaltning
arna ska slås ihop till 
en enda: Utbildnings
förvaltningen. 
Men gymnasienämndens 
ordförande rené Jara
millo (Kd) är kritisk till 
utredningen.
Han vill få in också  
gymnasienämndens  
synpunkter i besluts
underlaget.

Kommunfullmäktige har 
beslutat att skol och 
barnomsorgsförvaltningen  
och gymnasieförvalt
ningen ska slås samman 
till en utbildningsförvalt
ning. Detta ska ge en ökad 

 helhetssyn på elevens 
hela skolgång mellan 1 
och 20 år. Sammanslag
ningen sker den 1 januari 
2015.

Nu finns ett förslag på hur 
den nya organisationen 
ska se ut. Skol och barn
omsorgsnämnden anser 
att i det stora hela ser bra 
ut. Däremot finns det en 
hel del synpunkter från 
gymnasienämnden.

Gymnasienämnden är 
positiv till sammanslag
ningen men bedömer 
att en organisation med 
endast en verksamhets
chef som ansvarar för 

samtliga skolformer ris
kerar att tappa fokus på 
styrning och utveckling. 

Det behövs enligt 
nämnden en tydlig inrikt
ning mot respektive verk
samhetsform, det vill säga 
förskola /grundskola och 
gymnasium.

Men kommunlednings
förvaltningen menar 
att man inte bör fördela  
ansvaret utifrån olika 
skolformer. För då är ris
ken att det bildas ”stup
rör” mellan verksam
heterna vilket kan med
föra att de pedagogiska 
målen inte uppnås. Dess
utom – med en sådan 

organisation blir antalet 
skolledare stort. 

René Jaramillo har också  en 
del personliga synpunkter  
på hanteringen av ärendet .

– Det har jobbats nästan 
ett år med denna utred
ning och på slutet kom
mer man med i stort sett 
fram till samma organisa
tionsmodell som skol och 

barnomsorgsförvaltningen 
har. Sedan har de bara lagt 
till gymnasiet. Jag är lite 
kritiskt till detta.

Han tycker att utre
darna borde försökt hitta 
nya former.

I dag ska ärendet upp på 
kommunstyrelsens per
sonal och organisations
utskott, KSOP.  René Jara
millo säger att han ska 
arbeta för att också få in 
gymnasienämndens syn
punkter i underlaget inför 
det definitiva beslutet 
som fattas av kommun
styrelsen efter sommaren.

– Så att man inte bara till 

100 procent köper tjänste
männens förslag. 

Han tycker förövrigt att 
politiker inte ska lägga sig 
i detaljer i en organisa
tion. Den bästa modellen 
hade enligt honom varit 
att tillsättningen av den 
nya förvaltnings chefen 
gjorts tidigare så att 
denne  fått uppdraget att 
utforma organisationen.

– Men jag är ganska 
säker på att vi blir överens 
i slutändan. När beslutet 
sedan är klubbat gäller det 
att alla gör sitt bästa för 
att det ska bli bra.
 sTEfAN fEhrm

stefan.fehrm@smp.se 

OENIGHET • rené Jaramillo (Kd)

Kritik mot ny utbildningsnämnd

måltidSchef

Ny chef ska 
fixa kosten
annica Thor får upp
draget att leda arbetet 
med den nya måltids
organisationen som 
ska serva skolorna och 
omsorgen i Växjö kom
mun efter årsskiftet. 

Hon är i dag kostchef för 
skola och barnomsorg och 
säger i en kommentar att 
hon känner sig hedrad 
över att få det nya uppdra
get och att hon ser stora 
utvecklingsmöjligheter 
med en kommunöver
gripande måltidsorgani
sation.

I kommunens presen
tation av henne står det 
att hon hela tiden åter
kommer till samma tema: 
”fokus på kvalitet i alla 
delar och varje individs 
rätt till en god måltids
stund.”

Beslutet om att införa 
en helt ny kostorganisa
tion togs i kommunfull
mäktige i april med bara 
en röstas marginal för 
Alliansens del. Beslutet 
omfattar enbart en över
gripande köp och sälj
modell. Det är där arbetet 
börjar för Annica Thor.

De mer detaljerade 
delarna i det ursprungliga 
förslaget, som var maten 
ska lagas, har rensats bort. 
Det gäller exempelvis tan
karna på att bygga ett nytt 
centralkök som skulle 
leverera 3 000 portioner 
kyld mat till ett antal för
skolor i Växjö.
 lENNArT ErNsTssoN

lennart.ernstsson@smp.se 

René Jaramillo.  ArkivfoTo


